
Hvad der er sket siden sidst?
Hvad har året pragt og hvad har vi lært.

Af Henrik og Mikkel



Mark plan 2024



Vil vi overhovedet komme i gang?



Hvordan er året gået?
• Våd start, kommer det tørre forår?

• Perfekt år til graduering. 

• Er det nødvendigt med direkte 
overførelse af data?  

• Indtryk og oplevelser med graduering.

• Det er blevet daglig dag. 

• Har vi kunnet få et mere ensartet 
udbytte?

• Hvor meget kan man variere i udsæd?

• Test-kørsel af PerPlant-kamera. 





Hvad så nu? 

• Hvad skal fremtiden bringe?

• Trepart-forhandlingerne?

• Skal vi mere end dette?



IPM dag
-
Er vi kommet i mål? 
v/ Simon Nyholt Petersen

AgriAdvice ApS 



Statistik er som en lygtepæl

• Præcisionsjordbrug er et vidt begreb
• Skal der ansættes efter ”præcisionskvalifikationer”? 

- Konsulenter kan ikke lave det

- ikke særlig oplysende, men god at støtte sig til



Er vi kommet i mål?
- Hvad jeg oplever ude på de 
sjællandske bedrifter 

• Frivillig tvang af præcisionsteknologier
- højt efterafgrødekrav ”tvinger” landmænd i 
gang

Positive erfaringer Negative erfaringer

Bedste udnyttelse af input Dyrt 

”Aha” oplevelse Frivillig tvang

Bliver ”sultne” efter mere Dokumentationsfiler



Er vi kommet i mål?
- Al begyndelse er svært

• ”vi kunne have været færdig med 
halvdelen af marken nu” 

• Det tager tid – uanset hvad 
- 5 minutter eller flere timer

• Koster ofte lidt penge: 
- licenser 
- programmer



Er vi(Ryegaard) 
kommet i mål? 
• Det korte svar – ja
• Udstyr:

Gødningsspreder
Såmaskine
Sprøjte

• Tiden og håndteringen
• Lukker fremtiden ind 



Landmænd er usikre 
på fremtiden 
• ”Godt jeg alligevel stopper om et par år” 
• Holder investeringer tilbage

- både materiel og tiden



Er vi kommet i mål?
• Man kan lige så godt komme med på bølgen før 

det bliver et krav – væn jer til det 

• Det er enormt vigtigt at følge op 
• Næste step?

- Plantesaftanalyser og jordprøver

- On-the-go systemer
• Er droner ude af spillet? 
• qPCR - principper
• Er vi kommet i mål?

- Nej, det er reelt ganske få landmænd der 
benytter det



Hvad bringer 
fremtiden?

• Lovgivning og dispensationer driver os 
i retning af license-to- produce:
- Kvælstofreguleringer 
- Dispensationer på brugen af 
bestemte planteværnsprodukter 

• Krav fra aftagere



Tak for jeres 
opmærksomhed
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